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PROTOKÓŁ Nr 1/18

ze wspólnego posiedzenia Komisji Rady Gminy Mielnik
w dniu 10 grudnia 2018r.

Lista obecności członków Komisji w załączeniu do protokołu.

W posiedzeniu Komisji udział wzięli:

1. Pan Marcin Urbański - Wójt Gminy
2. Pan Piotr Wysocki - Sekretarz Gminy
3. Pani Małgorzata Joanna Szymańska - Skarbnik Gminy
4. Pan Michał Baranowski - Dyrektor GOKSiR
5. Pan Tadeusz Szeweluk - Dyrektor ZGK

Obradom Komisji przewodniczył Pan Artur Gacki – Przewodniczący Rady Gminy
Mielnik.

Porządek posiedzenia komisji :

1. Zaopiniowanie projektów uchwał będących przedmiotem obrad III sesji Rady Gminy
Mielnik:

1) w sprawie zmian w budżecie gminy na rok 2018,
2) w sprawie obniżenia ceny skupu żyta za okres 11 kwartałów będącej podstawą do

ustalenia podatku rolnego na rok podatkowy 2019,

3) w sprawie uchwalenia Regulaminu dostarczania wody i odprowadzania ścieków
na terenie Gminy Mielnik,

4) w  sprawie  przyjęcia  Programu  współpracy  Gminy  Mielnik  z  organizacjami
pozarządowymi  oraz  innymi  podmiotami  prowadzącymi  działalność  pożytku
publicznego w 2019 r.,

5) w sprawie  przystąpienia  Gminy  Mielnik  do  Lokalnej  Organizacji  Turystycznej
„Lot nad Bugiem”.

2. Omówienie projektu budżetu Gminy Mielnik na 2019 rok.

3. Omówienie  projektu  uchwały  w  sprawie  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Gminy
Mielnik na lata 2019-2029.

4. Sprawy bieżące.

Do punktu 1(1).  

Pani Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na
rok 2018.
Na pytanie radnych o powody zwiększenia dotacji dla GOKSiR o 30 tys.zł.  Pan dyrektor
Baranowski  wyjaśnił,  że  6  pracowników  wystąpiło  o  wyrównanie  dodatku  stażowego  i
wypłatę nagród jubileuszowych. Problem braku środków na ten cel sygnalizowano już w lutym
2018 roku.
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Pan Leszek Karbowski zapytał, czy dotyczy to nowych pracowników czy są są to stare staże?

Pan dyrektor GOKSiR – są to stare staże, pracownicy uzupełnili dokumentację i zwrócili się z
wnioskiem o wypłatę należnych im staży 3 lata wstecz. Nie byliśmy w stanie przewidzieć tej
sytuacji.

Pan Bogusław Harabaszewski zapytał czego dotyczy opłata legalizacyjna.

Pani  Skarbnik wyjaśniła,  że  jest  to  nałożona  na  gminę  przez  nadzór  budowlany  kara  za
uruchomienie  przedszkola  bez  oddania  go  do  użytku.  Zwróciliśmy  się  do  Wojewody  o
umorzenie 50 % tej kary, trwają pertraktacje w tej sprawie.

Pan Kazimierz Tobota zapytał, kto jest odpowiedzialny za tę sytuację.

Pan Wójt odpowiedział, że na kolejnej sesji udzieli odpowiedzi na to pytanie.

Pan Kazimierz Tobota zapytał co oznacza zakup energii do mieszkań komunalnych.

Pani Skarbnik Gminy wyjaśniła, że dotyczy to gminnych mieszkań, my opłacamy energię a
potem rozliczamy się z lokatorami.

Pani Alicja Sawczuk zapytała na co są pieniądze na rewitalizację Góry Zamkowej.

Pan Wójt odpowiedział, że mamy opłacić ostatnia ratę za projekt rewitalizacji. Wiąże się to z
wydaniem pozwolenia na budowę, konserwator zabytków przesunęła wydanie decyzji do końca
stycznia 2019r.
Pan Wójt odbył rozmowę z prof. Uścinowiczem, profesor spotka się z radnymi, przedstawi im
projekt. Uzyskanie pozwolenia na budowę jest niezbędne do ubiegania się o zewnętrzne środki
na rewitalizację. Bez środków zewnętrznych nie jesteśmy w stanie przeprowadzić rewitalizacji,
jeśli nie uzyskamy 80 % dofinansowania, to nie będziemy tego robić.
O 12 % wzrosły koszty dowozu dzieci do szkoły. Jest jednak i pozytywna wiadomość, PKS
Nova obniżyło cenę biletów dla mieszkańców gminy do 4,5 zł. za kurs (było 8 zł ). Za tę kwotę
będzie można z każdego miejsca w gminie dojechać do Mielnika.

Komisje  rady  jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały
projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018 rok.

(w zał. na str............prot.)

Do punktu 1(2).  

Pan Przewodniczący Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie obniżenia ceny skupu żyta
za okres 11 kwartałów będącej podstawą do ustalenia podatku rolnego na rok podatkowy 2019.
Proponowana cena wynosi 50 zł./kwintal.

Pan Leszek Karbowski  stwierdził, że przy proponowanej cenie żyta podatek wzrośnie o 60
tys.zł.  Jest  to  zbyt  duży  wzrost,  należy  poszukać  pieniędzy  gdzie  indziej  i  zaproponował
obniżenie ceny żyta do kwoty 42 zł. za kwintal.
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Pan  Kazimierz  Tobota zaproponował  obniżenie  ceny  żyta  do  40  zł.,  byłby  to  wzrost  w
stosunku do roku bieżącego o 5 zł. Przy takiej kwocie nie będzie krzywdy dla gminy i dla ludzi.

Pani Skarbnik poinformowała, że w sąsiednich gminach nie obniżają ceny żyta. Zastosowana
przez nas obniżka będzie wykazana w skutkach finansowych. Ministerstwo policzy dla nas
subwencję tak, jakbyśmy te pieniądze mieli.

Pan Jarosław Selwestrowicz stwierdził,  że  mijający  rok  ze  względu na suszę  był  bardzo
trudny dla rolników.

Pan Jerzy Weremjewicz powiedział, że w sprawie suszy zawiodła gmina i urzędnicy gminni.
Szacowanie szkód nie było rzetelne.

Pani  M.B mieszkanka  Mielnika  poprosiła  o  pozostawienie  ceny  żyta  na  dotychczasowym
poziomie.  Rolnikom w gminie  żyje  się  ciężko,  oprócz  suszy są  jeszcze  szkody łowieckie.
Stwierdziła, że jest wiele przypadków kiedy gminne pieniądze szły w błoto i tam należy szukać
oszczędności.

Pan  Przewodniczący  Rady stwierdził  że  przygotowany  projekt  budżetu  na  2019r.  jest
budżetem na przetrwanie, trzeba będzie ciąć koszty, w tym koszty osobowe.

Pan  Kamil  Zalewski  zaproponował  aby  poszukać  oszczędności  poprzez  obniżenie  diet
radnych a cenę żyta pozostawić na dotychczasowym poziomie, tj. 35 zł./kwintal.

Pan Przewodniczący poinformował,  że  Rada  Gminy  zajmie  się  sprawą  obniżenia  diet  w
najbliższym czasie.

Pan Wiesław Remesz zauważył, że wszystko drożeje i powinniśmy podnieść cenę żyta.

W głosowaniu jawnym radni 2 głosami za, przy 13 głosach sprzeciwu odrzucili wniosek
Pana Leszka Karbowskiego w sprawie obniżenia ceny żyta do kwoty 42 zł/kwintal.

W głosowaniu jawnym radni 10 głosami za przyjęli wniosek Pana Kazimierz Toboty w
sprawie obniżenia ceny żyta do kwoty 40 zł/kwintal.

Komisje  rady  pozytywnie  zaopiniowały  projekt  uchwały  w sprawie  obniżenia  ceny
skupu żyta  za  okres  11 kwartałów będącej  podstawą do ustalenia  podatku rolnego na  rok
podatkowy 2019 do kwoty 40 zł./kwintal.

(w zał. na str............prot.)

Do punktu 1(3).  

Pan  dyrektor  ZGK przedstawił  projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  Regulaminu
dostarczania wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Mielnik. Poinformował, że treść
regulaminu nie zmieniła się w stosunku do obowiązującego, zmienił się tylko tryb uchwalania.
Projekt regulaminu otrzymał pozytywną opinię organu regulacyjnego jakim są Wody Polskie.
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Alicja  Sawczuk zgłosiła  uwagi  do  zapisu  par.14  w  rozdz.19  regulaminu  dotyczącego
zgłaszania usterek.

Pan dyrektor ZGK wyjaśnił, że regulamin określa co jest w gestii odbiorcy a co w gestii
dostawcy wody. Odcinek od linii do wodomierza należy do dostawcy.

Pan Przewodniczący zapytał ile gospodarstw w gminie nie ma przyłączy wodnych i czy gmina
musi ponosić koszty nakładane przez Wody Polskie.

Pan dyrektor ZGK odpowiedział, że takich gospodarstw jest ze 20. Dotyczy to Końskich Gór,
Koterki,  w  Mielniku  ulicy  Mostowej  i  Stary  Trakt.  Zmodernizowaliśmy  ujęcie  wody  na
Grabowcu,  studnia  i  hydrofornia  jest  zasilana  agregatami.  Dwustronne  zasilanie  jest  w
Mielniku, Moszczonie Królewskiej i Radziwiłłówce.
Brakuje nam monitoringu przy studniach i na ściekach, złożyliśmy w tej sprawie wniosek o
dofinansowanie. Cena wody brutto wynosi 2,49 zł./m3 zaś cena ścieków 5,41 zł./m3.

Komisje  rady  jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały
projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  Regulaminu  dostarczania  wody  i  odprowadzania
ścieków na terenie Gminy Mielnik.

(w zał. na str............prot.)

Do punktu 1(4).  

Pan Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie przyjęcia Programu współpracy
Gminy  Mielnik  z  organizacjami  pozarządowymi  oraz  innymi  podmiotami  prowadzącymi
działalność pożytku publicznego w 2019 r.

Radni zawnioskowali o wyjaśnienie do sesji zapisu par.24 projektu uchwały

Na wniosek Pani Aliny Sawczuk Pan Sekretarz wymienił organizacje pozarządowe działające
na terenie  naszej  gminy.  Poinformował o możliwości  otrzymania dotacji  na powstanie Kół
Gospodyń Wiejskich.

Pan Wójt stwierdził, że organizacje pozarządowe mogą pozyskiwać pieniądze z wielu źródeł i
pieniądze te przysłowiowo leżą na ulicy. Gmina nie zawsze może pozyskać pieniądze z tych
źródeł, z których mogą to robić organizacje pozarządowe.
Poinformował,  że w przyszłym roku musimy rozwiązać sprawę poboru opłat  za przeprawy
promowe. Musimy ludzi przyzwyczaić do opłat, może wprowadzimy biletomaty.

Komisje  rady  jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały
projekt  w  sprawie  przyjęcia  Programu  współpracy  Gminy  Mielnik  z  organizacjami
pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku publicznego w
2019r.

(w zał. na str............prot.)
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Do punktu 1(5).  

Pan Wójt przedstawił informację z przebiegu spotkania zarządu „Lot nad Bugiem”. Stwierdził,
że  powinniśmy się  zaangażować w działalność tej  organizacji.  W Mielniku planowane jest
opracowanie szlaku bunkrów, drogi na Werhurnę, mobilne punktu informacji turystycznej
Składka na rzecz organizacji wynosi 1 zł. od mieszkańca.

Pan Jerzy Weremjewicz który także uczestniczył w tym spotkaniu stwierdził, że w Gminie
Mielnik należy rozwijać agroturystykę. Sam robi to od kilku lat i teraz, kiedy chciał rozszerzyć
działalność o podawanie posiłków, okazuje się że przez zapisy w planie zagospodarowania
przestrzennego nie może tego zrobić.  Pan radny walczy o zmianę planu zagospodarowania
przestrzennego.

Pan  Sekretarz poinformował,  że  w  gminie,  poza  niewielkimi  obszarami,  brak  jest  planu
zagospodarowania przestrzennego.

Pan Wójt poinformował, że pewne prace dotyczące planu przedawniły się i plan trzeba robić
po kawałku, obszarami.

Pan Leszek Karbowski stwierdził,  że plan nie jest prostą sprawą ale trzeba go zrobić, bo
inaczej nic nie zdziałamy. Widoki u nas są piękne, ale drogi tragiczne i brak jest infrastruktury.
Popiera rozwój agroturystyki, w takich gospodarstwach powinno być ładnie i swojsko – koza,
owca, inne zwierzęta.

Pan Jarosław Selwestrowicz zapytał do ilu organizacji turystycznych należymy.

Pan Wójt Gminy odpowiedział, że do 3 lub 4, w skali roku płacimy około 10 tys.zł. składek.
Trzeba patrzeć na wymierne korzyści z przynależności do tych organizacji. Jako jedyna gmina
w minionej kadencji nie podpisaliśmy porozumienia w sprawie znakowania rzeki. Po rozmowie
z Panem burmistrzem Drohiczyna zapłacimy 400 zł. i znaki zostaną naniesione.
Pan Wójt zachęcił do korzystania z aplikacji na smartfona„Poznajmy Podlasie”.

Pan Kazimierz Tobota  zapytał,  czy skoro siedzibą Stowarzyszenia są Sarnaki,  to czy nie
będzie ono lobbować za swoją gminą i czy nie stanowi konkurencji dla „ Tygla Doliny Bugu”.

Pan Wójt  odpowiedział,  że  każda  gmina,  która  jest  zaangażowana,  będzie  czerpać  z  tego
pożytki. Poinformował, że w styczniu przyszłego roku posiedzenie zarządu „Lot” odbędzie się
w Mielniku.

Pan Dyrektor GOKSiR przyznał, że „Lot” jest konkurencją dla Tygla, ale czas Tygla powoli
kończy się. Tygiel stal się dystrybutorem środków unijnych i wraz z końcem tych środków
będzie wygaszany.  Bardzo pozytywnie  ocenił  przystąpienie  gminy do organizacji  „Lot  nad
Bugiem”.

Komisje  rady  jednogłośnie,  przy  obecności  15  radnych,  pozytywnie  zaopiniowały
projekt uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Mielnik do Lokalnej Organizacji Turystycznej
„Lot nad Bugiem”.

(w zał. na str............prot.)
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Do punktu 2.  

Pani Skarbnik Gminy przedstawiła i omówiła projekt budżetu gminy na 2019 rok.
Wraz z Panem Wójtem udzielili odpowiedzi na zapytania radnych dotyczące budżetu.

Pan  Wójt  stwierdził,  że  należy  zastanowić  się  nad  wprowadzeniem  opłat  za  przeprawy
promowe w przyszłym roku. Sprawę tę należy uzgodnić z sąsiednimi gminami.

Pan dyrektor ZGK udzielił wyjaśnień na temat ryczałtu dla ZGK w kwocie 199 tys.zł. Zakład
w ramach tych środków utrzymuje zieleń na terenie gminy, kosi, sprząta, wymienia piasek w
piaskownicach  na  placach  zabaw.  Wykonuje  także  dużo  prac,  które  nie  są  określone  w
porozumieniu. Z pokorą przyjmuje uwagi na temat pracy ZGK, jest duża absencja chorobowa
pracowników. Udzielił odpowiedzi na pytanie dotyczące ujemnego wyniku finansowego ZGK.

Pan Wójt Gminy poinformował o wstępnych oszczędnościach w budżecie gminy, w ZGK
zrezygnowano z zakupu maszyny zamiatającej za 227 tys.zł, 6,5 tys.zł. zaoszczędzi biblioteka,
14 tys.GOPS i 5 tys. szkoła.

● Prowadzono wstępne rozmowy z Powiatem Siemiatyckim w sprawie  budowy ulicy
Królewskiej, musimy mieć na tę ulice 400 tys.zł.

● Być może z braku środków zrezygnujemy w przyszłym roku z budowy ulicy Ścianka.
● Nie są przewidywane podwyżki w w instytucjach gminnych, z wyjątkiem niewielkiego

wyregulowania płac w niektórych przypadkach.
● Poprzedni Wójt obiecał zakup radiowozu dla policji, nie stać nas jednak na taki zakup.

Będziemy partycypować w kosztach wyposażenia posterunku policji, całkowity koszt to
50 tys.zł., my zapłacimy połowę.

● Kosztorys  wymiany  dachu  kościoła  w  Niemirowie  opiewa  na  227  tys.zł.  Wójt
Wichowski obiecał  parafii dotację w kwocie 200 tys.zł.

Pan Przewodniczący Rady stwierdził, że należy opracować jasne zasady finansowania parafii,
aby nie dochodziło do sytuacji jaka jest obecnie.

Pan dyrektor GOKSiR poinformował o oszczędnościach wprowadzonych w tej jednostce.

Pan  Leszek  Karbowski stwierdził,  że  przyjęty  projekt  budżet  na  2019r.  jest  wybitnie
konsumpcyjny, powinno w nim być 5-6 razy więcej środków na inwestycje. Radni w bardziej
wyraźny sposób powinni zobaczyć jak był konstruowany – w części opisowej należy bardziej
szczegółowo  przedstawić liczbę pracowników w jednostkach, wynagrodzenia, ich pochodne,
środki na wydatki rzeczowe i majątkowe.
Inwestycje powinny być bardziej przemyślane, jako przykład podał ulicę Górną w Mielniku,
która jest tak wąska, że nie mogą się na niej wyminąć dwa samochody.

Pan Kazimierz Tobota zapytał jakie oświetlenie będzie na ul.Królewskiej. Zaproponował, aby
było takie same jak na ulicy Brzeskiej, przy cerkwi.

Pan Wójt odpowiedział, że na oświetlenie ulicy Królewskiej nie mamy jeszcze projektu.
Odnośnie prowadzenia inwestycji poinformował, że robiąc ulicę Duboisa pozostawiono 2 ary
nie zagospodarowanego terenu przy Usześciu. Teren ten należy do Lasów Państwowych a ze
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strony wójta Wichowskiego nie było żadnej inicjatywy aby o to zadbać. Obecnie Pan Wójt
wystąpił  do  Regionalnej  Dyrekcji  Lasów Państwowych  z  wnioskiem o  umożliwienie  nam
utwardzenia tego placu.

Do punktu 3.  

Pani Skarbnik Gminy przedstawiła Wieloletnią Prognozę Finansową Gminy Mielnik na lata
2019 – 2029. Poinformowała,  że Prognoza zawiera zapisy przeniesione z  projektu budżetu
gminy.

Do punktu 4.  

Pan  W.I mieszkaniec  Mielnika  poinformował  o  potrzebie  dokończenia  budowy  pomnika
(przerzucenie  oświetlenia).  Zapytał  również  o  możliwość  spotkania  i   rozmowy  na  temat
kultury w gminie.

Pan  Sekretarz poinformował,  że  jest  Komisja  ds.Organizacyjnych,  Społecznych  i
Obywatelskich,  która  w  zakresie  swojego  działania  ma  sprawy  dotyczące  kultury.
Przewodniczącym Komisji jest Pan Leszek Andrzej Karbowski.

Pan Kamil Zalewski zapytał o naprawy dróg powiatowych.

Pan Wójt  wyjaśnił, że prowadzono w tej sprawie rozmowy z powiatem i ze strony powiatu
padło zapewnienie, że drogi będą robione odcinkami.

Pan  Jarosław  Selwestrowicz zapytał  o  koszenie  pasów  drogowych  przy  drogach
powiatowych.

Pan Wójt Gminy – mamy podpisane porozumienie ze starostwem Powiatowym, otrzymujemy
7  tys  zł.  za  utrzymanie  dróg  latem.  To  jest  bardzo  mała  kwota  i  zapewne  trzeba  będzie
negocjować jej zmianę.
Pan Wójt zaprosił zebranych na wspólną wigilię w dniu 19 grudnia o godz. 15:00 w Zespole
Szkół w Mielniku.

Na tym protokół zakończono i podpisano.

Protokołowała

Elżbieta Szymańska

Przewodniczący 

    Artur Gacki


